
 
 
 

 

 

 

Vážený pane primátore, radní a zastupitelé, 
 
dovolujeme si vám tímto nabídnout řešení situace kolem Činoherního studia, které by dle 
našeho názoru nejlépe uspokojilo zájmy města Ústí nad Labem a jeho občanů, jež máte tu 
čest hájit. Náš návrh vychází ze současné situace a následujících faktů: 
 

- Zastupitelstvem města byla pro rok 2014 schválena částka 12 milionů na zajištění 

činoherního umění. 

- V současné době jde na činoherní umění jen částka 1,4 milionu Kč, za níž by se 

měla pořídit činoherní představení hostujících divadel v SDOB, to znamená, že 

zbývá částka 10,6 milionu Kč. 

- Jediný soubor, který v současné době provozuje stálou profesionální činoherní 

scénu pro obyvatele města Ústí nad Labem, je soubor Činoherák Ústí. Od svého 

nedávného vzniku odehrál na území města Ústí nad Labem celkem 23 představení 

a na druhou polovinu června chystá další tři. Kromě toho reprezentuje město Ústí 

nad Labem na zájezdech po celé ČR. Drtivá většina představení byla a je 

vyprodaná.  

- Město Ústí nad Labem má nevyužitou budovu Činoherního studia.  

- Město Ústí nad Labem i přes proklamace v médiích nenabídlo žádnému ze 

zaměstnanců z původní organizace Činoherní divadlo města Ústí nad Labem o.p.s 

pracovní poměr a řada z nich, zejména pracovníků správy budovy, je v současné 

době nezaměstnaná.  

- Město Ústí nad Labem nemá v jím zřízené příspěvkové organizaci ani uměleckého 

šéfa, ani divadelní soubor, a tudíž nemůže občanům města nabídnout pokračování 

činoherní činnosti v duchu tradice Činoherního studia.  

- Přes rozsáhlou kritiku zástupců kulturní obce a veřejných činitelů z oblasti grantové 

politiky v kultuře se městu doposud nepodařilo navázat dialog s respektovanými 

odborníky, naopak tito v mnoha případech odmítli spojit své jméno s výběrovým 

řízením na uměleckého šéfa Činoherního studia. 

Náš návrh rovněž vychází ze společného cíle vedení města Ústí nad Labem tak, jak jej 
prezentovalo na svých stránkách i v tisku, a našeho spolku. Tím je zachování kontinuity 
42leté tradice fungování Činoherního studia. Domníváme se, že nejefektivnější a pro 
občany města a daňové poplatníky nejméně bolestivá cesta je založena na následujících 
krocích: 
 
 
 
 
 

 

Určeno:  

Vít Mandík – primátor města Ústí nad Labem 

Rada města Ústí nad Labem 

Zastupitestvo města Ústí nad Labem 

13. června 2014 v Ústí nad Labem 



 
 
 

 
- Město Ústí nad Labem bezplatně pronajme spolku Činoherák Ústí budovu 

Činoherního studia na Střekově pro vlastní činoherní činnost.  
- Město Ústí nad Labem poskytne spolku Činoherák Ústí dotaci ve výši 5,5 milionu 

Kč, z toho 4,5 milionu Kč na realizaci studiových představení na scéně Činoherního 
studia do konce roku 2014 a 1 milion na nezbytné opravy v objektu Činoherního 
studia. 

- Město Ústí nad Labem poskytne spolku Činoherák Ústí dotaci ve výši 1,6 milionu Kč 
na realizaci činoherních představení do konce roku 2014 na velké scéně objektu 
bývalého kina Hraničář. 

- Zbývajících 3,5 milionu Kč, které jsou v rozpočtu města schváleny na činoherní 
činnost, použije město k sanaci dluhů po zaniklé organizaci Činoherní divadlo 
města Ústí nad Labem  o.p.s.     

- Spolek Činoherák Ústí za výše uvedené prostředky zajistí činoherní činnost na obou 
scénách a zajistí pokračování kontinuity tradice Činoherního studia. 

- Spolek Činoherák Ústí v maximální možné míře nabídne pracovní uplatnění 
bývalým zaměstnancům Činoherního divadla o.p.s., kteří jsou v současné době bez 
zaměstnání.   

- Spolek Činoherák Ústí naváže na vzdělávací a integrační aktivity Činoherního 
divadla o.p.s. zajištěním programů určených pro děti, mládež a zdravotně či 
sociálně znevýhodněné skupiny obyvatel za dotované ceny.  

- Spolek Činoherák Ústí bude reprezentovat město Ústí nad Labem na zájezdech po 
celé ČR, k čemuž použije mimo jiné získané prostředky z dotací hlavního města 
Praha, Ministerstva kultury ČR a dalších.  

- Spolek Činoherák Ústí bude svou tvorbou nadále reflektovat historii a současnost 
našeho kraje.  

- Město Ústí nad Labem připraví společně se spolkem Činoherák Ústí rámec 
financování činoherního umění v Ústí nad Labem do konce divadelní sezony 
2015/2016, tedy do poloviny roku 2016.  

- Město Ústí nad Labem zahájí ve spolupráci s Asociací profesionálních divadel práce 
na přípravě systému grantového víceletého financování divadelních scén v Ústí nad 
Labem, který by fungoval od sezony 2016/2017, tedy od poloviny roku 2016.  

 
Jsme přesvědčení, že výše uvedené kroky jednak vyřeší krizi kolem Činoherního studia, 
jednak mohou přispět k zahájení korektní spolupráce mezi spolkem Činoherák Ústí 
a městem Ústí nad Labem. Spolupráce obou subjektů by přinesla občanům města 
jednoznačný prospěch. Z tohoto důvodu si vás dovolujeme požádat, aby se naší nabídkou 
zabývala rada města Ústí nad Labem a aby nabídka byla předložena zastupitelstvu města 
ke zvážení. Pro doplnění informací jsme vám k dispozici.  
 
S přáním příjemného dne 
 
Filip Nuckolls  
předseda spolku  
 


